

صورة الجسد وعلاقتها بقلق المستقبل الزوجي لدى الشابات العازبات في المثلث

إعداد

هديل عدنان خالد محاميد

إشراف

أ.د. سهيلة محمود بنات

الملخص

هدفت الدراسة الحالية إلى التعرف على صورة الجسد وعلاقتها بقلق المستقبل الزوجي لدى الشابات العازبات في المثلث، واستخدمت الدراسة المنهج الوصفي الارتباطي. تكوّنت عينة الدراسة من (150) شابة من الشابات العازبات في منطقة أم الفحم التابعة للمثلث، ولتحقيق أهداف الدراسة طورت الباحثة مقياسين: مقياس صورة الجسد (الشريفين والوهيبي، 2018) ومقياس قلق المستقبل الزوجي (أبو درويش وآخرون، 2021) وقد أظهرت نتائج الدراسة أنّ مستوى الرضا عن صورة الجسد لدى الشابات العازبات في المثلث جاء بمستوى مرتفع، بينما مستوى قلق المستقبل الزوجي لدى الشابات العازبات في المثلث جاء بمستوى متوسط، كما أظهرت النتائج أنّ العلاقة الارتباطية بين الرضا عن صورة الجسد وقلق المستقبل الزوجي لدى الشابات العازبات في المثلث علاقة ارتباطية عكسية. وأظهرت نتائج الدراسة عدم وجود فروق ذات دلالة إحصائية في كل من الرضا عن صورة الجسد وقلق المستقبل الزوجي لدى الشابات العازبات في منطقة أم الفحم التابعة للمثلث تُعزى إلى متغيري (المؤهل العلمي، والعمل).

الكلمات المفتاحية: صورة الجسد، قلق المستقبل الزوجي، الشابات العازبات، المثلث.

Body Image and its Relationship to Marital Future Anxiety Among Young Single Women in Almothalath

Prepared by

Hadil Adnane Khalid Mahamid

Supervised by

Prof. Suhaila Mahmoud Banat

Abstract

The current study aimed to explore the body image and its relationship with future marital anxiety among unmarried young women in the Triangle region. The study employed a descriptive correlational methodology. The study sample consisted of 150 unmarried young women in the Umm al-Fahm area, part of the Triangle. To achieve the study's objectives, the researcher developed two scales: the Body Image Scale (Sherifin & Al-Wahibi, 2018) and the Future Marital Anxiety Scale (Abu Droush et al., 2021). The study results indicated that the body image level among unmarried young women in the Triangle was high, while the level of future marital anxiety was moderate. The results also showed an inverse correlational relationship between satisfaction with body image and future marital anxiety among unmarried young women in the Triangle. Furthermore, the study found no statistically significant differences in both body image satisfaction and future marital anxiety among unmarried young women in the Umm al-Fahm area, attributed to variables such as educational qualifications and employment.

Keywords: Body Image, Marital Future Anxiety, Young Single Women, Almothalath.